
 

 

 

Referat skolebestyrelsesmøde 

Mødedato: 28.04.25 
Tidspunkt: Kl. 17.00-20.00 
Sted: Hammelev Skole 
Mødeleder: Cecilie Bertelsen 
Referent: Anne Laursen Hald 
Deltagere: Cecilie Bertelsen, Anne Mette W. Bram, Anne Laursen Hald, Christian 
Mortensen, Adam V. Askjær-Hansen, Bettina Jensen, Anne Kirsten Frøkjær, Jens Jensen, 
Line Brerum Søberg 
 
Afbud: Mads Sandholdt, Lene Dusenius, Rikke Erhardi 
 

1. Velkommen til mødet – orientering og elevråd 

Kvalitetsreform: Tiltag 2025-26 
o Opsummering/gentagelse fra sidste møde 

▪ OBS! Ændring i fagrækken ift. tysktimer på 5. årgang (der bibeholdes 
fordi den årgang allerede har haft tysk i 4. klasse) 

▪ Opsporing og støtte af de 10% svageste i hhv. læsning og matematik 
påbegyndes i efteråret 2025. Der mangler fortsat præcisering fra 
UVM. 

▪ Tilbud til de særligt intelligente elever. Der udvælges et fagligt fyrtårn 
på på skolen, der skal efteruddannes og varetage denne opgave. 
Starter på 1. årgang, hvor eleverne fremadrettet screenes. 

- Distriktspulje 
o Der er ved at blive dannet et overblik over visiterede elever gennem de 

sidste 10 år (til specialrækker og specialskoler). Det viser sig, at der er en 
stor andel på de ældre årgange, som til sommer eller de kommende år 
afslutter folkeskolen, hvilket letter trykket på vores distriktspulje (som vi deler 
sammen med Favrdal) 
 

2.  Fællesrådsmøde 

Fællesmøde mellem skolebestyrelsernes formandskaber (ca. 10 skoler bliver 
repræsenteret) og borgmesteren onsdag den 30. april 2025 

  Mandat til at repræsentere den samlede bestyrelse 
  Input til drøftelser 
  Forslag til drøftelser: 

  KBs politiske vision for at styrke almenområdet – vision kontra 
virkeligheden som vi oplever den. Vi oplever meget stramme 
budgetter, der ikke balancerer, hvis der fx kommer uforudsete 
langtidssygemeldinger. Hvordan sikrer vi trivsel og læring både 
på den korte og lange bane? 
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  Distriktsmidlerne til det specialiserede område – manglende 
økonomisk prioritering er bekymrende. Hvordan er det muligt 
at sikre børn med udfordringer den hjælp, omsorg og læring de 
har krav på? Vi har en reel bekymring for, hvordan manglende 
midler i distriktspuljen får direkte negativ afsmittende effekt på 
almenområdet. 

  Konkrete forventninger til den igangværende budgetproces 
 

3. Input til den overordnede budgetlægning 

Børne- og Familieudvalget inviterer bestyrelser til at komme med input til den overordnede 
budgetlægning på henholdsvis skole- og dagtilbudsområdet som bidrag til drøftelserne af 
budget 2026. Eventuelle input skal beskrives i vedhæftede skema, som skal sendes til 
boernkultur@haderslev.dk senest mandag d. 12. maj 2025.   

Formandskabet har sammen med jer mulighed for at uddybe bestyrelsens input ved Åbent 
kontor 2025, som finder sted mandag d. 19. maj 2025. 

Både Åbent kontor og Input til budget 2026 er uddybet i bilag 7-8 

 

Indspark til ovennævnte skema: 

- Prioritering af Co-teaching / ressourcer til 2-voksenordninger; vi foreslår 4 lektioner i 
hver klasse (28 klasser > svarende til 4,5 årsværk á en ½ mio. kr.) 

- Fint nok at sende personale på kurser (med alt hvad det indebærer), men der skal 
være ressourcer til den efterfølgende implementering 

- Ønsket/ideen om Co-teaching stemmer ikke overens med den virkelighed, som 
lærerne står i 

 

Input der sendes til forvaltningen og drøftes på “Åbent kontor”: 

For at det bliver muligt at udmønte uddannelses- og udviklingstiltaget omkring  
CO-teaching og neuropædagogik, som alle pædagogiske personaler deltager i de 
kommende 2 år med henblik på at styrke almenområdet, er det nødvendigt med ressourcer 
til flere to- voksenordninger.  

Tiltaget omkring CO-teaching kræver to voksne tilstede i undervisningen.   

Vi forslår, at alle klasser tildeles 4 lektioner med dobbeltvoksne.  

Dette svarer til 1/7 del af undervisningstiden. 

Tiltaget vil kræve 4,5 årsværk, svarende til kr. 2.250.000,- 

mailto:boernkultur@haderslev.dk


 

  
 

Side 3 af 4 

Adam skriver ud til SB ift. antal deltagere til Åbent Kontor 

 

4. Forsøg skolemad 

Vedhæftet finder I et informationsbrev til skolebestyrelserne vedrørende forsøg med 
skolemad. Bestyrelserne skal drøfte, om skolen ønsker at deltage i forsøgsordningen på 
næstkommende møde.  

Bemærk at fristen for at tilmelde sig forsøget er d. 30. april kl. 12.  

Se bilag 2, 5, 6 

Skolebestyrelsen er enige om, at Fællesskolen Hammelev-Sct. Severin siger nej tak til at 
være en del af forsøg med skolemad. 

 

5. Høringsbrev- Social medier 

Vedhæftet finder I et høringsbrev fra Henrik Rønnow på vegne af Børne- og 
Familieudvalget i Haderslev Kommune vedrørende skolernes adgang til sociale medier og 
hjemmesider. 

Børne- og Familieudvalget har sendt dette i høring. SB har mulighed for at give 
bemærkninger inden fristen den 12. maj 2025. 

Se bilag 1, 3 

 

Høringssvar: 

 

Høringssvar- skolernes adgang til sociale medier og hjemmesider 

Skolebestyrelsen synes umiddelbart at Børne- og Familieudvalgets forslag (med alle tre 
underpunkter; 1) central styret blokering, 2) kompetenceløft til SkoleIT-udvalg, 3) løbende 
ajourføring af ”negativlisten”) er tiltagende. 

Vedr. punkterne på negativlisten: Denne liste kan vi godt godkende. Vi håber, at listen på 
sigt kan udvides til også at omfatte hjemmesider, der er mere relevante for vores 
elevgruppe (fx flere sociale medier). 

Vi glæder os til at se, hvordan tiltaget bliver implementeret og kan udvikles på sigt. 
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Med venlig hilsen 

Skolebestyrelsen 

Fællesskolen Hammelev Sct. Severin 

 

6. Evt. 

- Jens påminder om punktet omkring brugen af SoMe (se nedenfor) 
 

- Sukker i skoletiden 
  Ønske fra fælleskontaktforældremøde i Hammelev > der ønskes 

retningslinjer fra skolebestyrelsen ift. en form for sukker-/købspolitik 
  SB har drøftet det og oplever for nuværende nogen udfordringer. Punktet 

kan tages op igen, hvis relevant. 

 

Fremtidige punkter 
- SB ønsker at sætte punkt på dagsorden til forældremøder ang. brugen af SoMe; 

dette punkt ønskes drøftet med indspark fra lærerkollegiet > sættes på som punkt 
11/6 (derfor skal det drøftes i personalegruppen forinden) 

- Gennemgang af trivselsmålingen > punkt 11/6 

- Opsamling på Trivselskommissionens anbefalinger 

- SFO og klubtilbud; drøftelse af muligheden og relevansen/hensigtsmæssigheden i 
at have et tilbud for 4. klasse og opefter 

Fremtidige møder 

- SB-møderne starter hver gang kl. 17-20 (kan afkortes afhængig af dagsorden) 

- Mødedatoer: 

  11/6 

Møder med det politiske udvalg 

  12. maj 2025 kl. 19-21: Fællesrådsmøde skoler og dagtilbud (1-2 forældre + 
skoleleder) ”Moderne forældreskab – gå kærligt foran” 

  19. Maj: Åbent kontor omkring budget 2026  

  10. november 2025 kl. 19-21: Fællesrådsmøde (1-2 forældre + skoleleder) 
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